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中国现阶段烤烟生产中主要育苗技术研究进展

杨怀千1,周冀衡2,黄勇2,梁棋政3

1. 湖南农业大学农学院烟草科学与健康重点实验室 
2. 湖南农业大学 

3.

摘要： 

培育壮苗是烟叶生产中非常重要的一个环节，本文对近几年来我国烤烟生产中的漂浮育苗和湿润托盘育苗技术的发

展状况进行了分类阐述，总结了各育苗技术的优缺点，并对未来烤烟育苗技术的发展方向提出了展望。 
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Advances research in the main seedling technique of Flue-cured tobacco 
production in China at this stage

Abstract: 

Seedling is very important in the production of tobacco. This article has expounded the development 
status of seedling techniques in China in recent years, such as floating seedbed system and seedling 
nursing on moist trays. This article has also summarized the advantages and disadvantages of these 
seedling techniques and the direction of future development seedling technique as well.
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